
Protokół Nr XXXIII/09
Sesji Rady Miejskiej w Kamiennej Górze

z dnia 25 lutego 2009 r.
odbytej w sali witrażowej Urzędu Miasta

w Kamiennej Górze

Godzina rozpoczęcia Sesji 14.00, zakończenia 14.50

Obecnych na Sesji – 18 radnych - lista obecności stanowi zał. Nr 1 do protokołu.

W Sesji uczestniczył Burmistrz Miasta – Pan Krzysztof Świątek
Obsługa radcowska –  Radca prawny Janusz Święcicki

Ad. 1. Otwarcie Sesji.

Sesję otworzyła i prowadziła Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Małgorzata Krzyszkowska, 
która  powitała  Wiceprezesa  firmy  SANIKOM  Pana  Mariana  Stoleckiego,  zaproszonych  gości, 
wszystkich obecnych, lokalne media oraz mieszkańców miasta.

Przewodnicząca RM  stwierdziła,  iż w Sesji uczestniczy 18 radnych na 21 ustawowego składu 
Rady, co stanowi quorum, przy którym Rada Miejska może obradować i podejmować decyzje. 

Ad. 2. Wnioski dotyczące zmiany porządku obrad.

Przewodnicząca RM przedstawiła proponowany porządek obrad:

1. Otwarcie Sesji.
2. Wnioski dotyczące zmiany porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z XXXII Sesji Rady Miejskiej w Kamiennej Górze.

4. Wnioski i zapytania.
5. Informacja Burmistrza Miasta o pracy między Sesjami.
6. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej o pracy między Sesjami.
7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości (dz. nr 252/1, obr. 

nr 7).
8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości (dz. nr 307 i 308, 

obr. nr 5).
9. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  Lokalnego  Programu  Rewitalizacji  Gminy 

Miejskiej Kamienna Góra na lata 2008-2013.
10. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  upoważnienia  Dyrektora  Miejskiego  Ośrodka  Pomocy 

Społecznej  w  Kamiennej  Górze  do  podejmowania  działań  wobec  dłużników 
alimentacyjnych.

11. Sprawy różne.
12. Zamknięcie Sesji.



BM poprosił o wykreślenie z porządku obrad punktu 8., tj. „Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia 
zgody na zbycie nieruchomości (dz. nr 307 i 308, obr. nr 5) – zał. Nr 2 do protokołu..
W wyniku głosowania Rada Miejska jednogłośnie,  tj.  przy 18 głosach „za” wyraziła  zgodę na 
wycofanie  w/w  punktu  z  porządku  obrad.  Przewodnicząca  RM poprosiła  o  przesunięcie 
pozostałych punktów o jedną pozycję wyżej.

Ad. 3.   Przyjęcie protokołu z XXXII Sesji Rady Miejskiej w Kamiennej Górze.  

Przewodnicząca  RM poinformowała,  iż  protokół  Nr  XXXII/09  z  Sesji  Rady  Miejskiej
w Kamiennej Górze z dnia 4 lutego 2009 r. był wyłożony do wglądu w Biurze Rady Miejskiej. 
Dodała, że nie zostały do niego wniesione uwagi ani zastrzeżenia i zapytała, czy w chwili obecnej 
ktoś chciałby takie zgłosić. Uwag ani zastrzeżeń nie zgłoszono.

Ad. 4. Wnioski i zapytania.

Radny Zbigniew Nagórny:

1. Pytanie,  w jaki sposób zostały rozdzielone środki na wsparcie finansowe rozwoju sportu 
kwalifikowanego?

2. Pytanie, jak przebiega ostateczny wariant drogi S3?
3. Pytanie,  czy  w  obliczu  kryzysu,  oprócz  umorzeń  podatków  od  nieruchomości,

są  jakieś  inne  pomysły  na  udzielanie  pomocy  firmom,  a  tym  samym  utrzymywanie
w nich zatrudnienia?

4. Pytanie, czy istnieje możliwość usprawnienia akcji odśnieżania miasta?

Radny Marek Białecki:

1. Prośba o rozważenie możliwości montażu kamer przy Placu Wolności (pod filarami).

Radna Bogusława Krawiec:

1. Prośba  o  sprawdzenie,  do  ilu  metrów  właściciele  są  obowiązani  utrzymywać  porządek 
wokół  swojej  posesji,  zgodnie  z  ustawą  o  utrzymaniu  czystości  i  porządku  w gminach
i ewentualne wyciąganie konsekwencji wobec osób, które się do niej nie stosują.

2. Pytanie,  kto  jest  następcą  prawnym  po  Miejskim  Zakładzie  Budżetowym  Gospodarki 
Komunalnej i Mieszkaniowej?

Ad. 5.   Informacja Burmistrza Miasta o pracy między Sesjami.  

BM przedstawił informację o pracy między Sesjami, która stanowi zał. Nr 3 do protokołu.

Ponadto odpowiedział na pytania radnych, tj.:

Radnemu Zbigniewowi Nagórnemu:
1. Środki  w wysokości  200 tys.  zł.  w konkursie  projektów o udzielenie  dotacji  w 2009 r.

z  budżetu  Gminy  Miejskiej  Kamienna  Góra  na  wsparcie  finansowe  rozwoju  sportu 
kwalifikowanego zostały rozdzielone pomiędzy: Kamiennogórski Klub Sportowy Olimpia, 
Miejski Klub Sportowy Sudety oraz Klub Sportowy „RELAX”. Złożone oferty posiadały 
bardzo dobrą dokumentacją.



2. W okolicy  Kamiennej  Góry wszystkie  warianty przebiegają  podobnie,  różnica  jest  przy 
zjazdach.

3. Odbywane są spotkania  z  Prezesami  firm (ostatnio  w Autocamie),  które  mają  problemy
z zatrudnieniem i utrzymaniem produkcji. Należy jednak pamiętać, że każda sytuacja jest 
indywidualna i że BM ma tutaj ograniczone możliwości. Niemniej prowadzone są rozmowy 
i pojawiają się pomysły na rozwiązywanie trudnych sytuacji.

4. W  dniach  21-24  lutego  br.  odbywały  się  spotkania  zespołu  reagowania  kryzysowego, 
podczas których oceniono obecną sytuację panującą w mieście i wyciągnięto wnioski. Do 
tej pory w pierwszej kolejności usuwano sople i dzięki sprawnej akcji nie doszło do żadnego 
wypadku. Obecnie całkowita koncentracja jest na wywożeniu śniegu i udrażnianiu kratek 
ściekowych. Wywóz rozpoczął się od centrum miasta i będzie systematycznie postępował. 
Koordynatorem akcji jest Wiceprezes Zarządu SANIKOM Marian Stolecki pod nadzorem 
Z-cy BM. Prace dokonywane są w ramach własnych środków, służby pracują sprawnie, 
jednakże sprzęt w wyniku aktywnych prac odmawia posłuszeństwa, a tego nie jesteśmy już 
w  stanie  przeskoczyć.  Pomoc,  w  postaci  pożyczenia  sprzętu  zaoferował  Powiat 
Kamiennogórski.

Radnemu Markowi Białeckiemu:
1. W  dniu  dzisiejszym  wpłynęło  pismo  w  przedmiotowej  sprawie  od  Wspólnoty 

Mieszkaniowej  z  Placu  Wolności  i  zostało  one  skierowane  do  Wydziału  Zarządzania 
Kryzysowego. Niewątpliwie powstały problem musi został rozwiązany.

Radnej Bogusławie Krawiec:
1. Założenia  ustawy  są  realizowane  przez  pracowników  merytorycznych  wydziałów. 

Wyciągane są konsekwencje wobec osób, które łamią prawo.
2. Odpowiedź zostanie udzielona w dniu jutrzejszym podczas zaplanowanego spotkania lub na 

piśmie.

Ad. 6.   Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej o pracy między Sesjami.  

Wiceprzewodniczący RM Andrzej Jasiński przestawił informację o pracy między Sesjami, która 
stanowi zał. Nr 4 do protokołu.

Wiceprzewodniczący Andrzej Mankiewicz opuścił salę obrad.

Ad. 7.    Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości (dz. nr 252/1,   
obr. nr 7).

Projekt uchwały przedstawiła Kierownik Wydziału Architektury i Gospodarki Nieruchomościami 
Pani Elżbieta Oleksiak – zał. Nr 5 do protokołu.

Nikt z radnych nie wniósł  zapytań ani uwag do przedstawionego projektu uchwały,  w związku
z czym Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie.

Przewodnicząca RM stwierdziła, iż w wyniku głosowania Rada Miejska w Kamiennej Górze przy 
16  głosach  „za”,  0  „przeciw”  i  1  „wstrzymującym  się”  podjęła Uchwałę  Nr  XXXIII/221/09
w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości.



Ad. 8.   Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Lokalnego Programu Rewitalizacji Gminy   
Miejskiej Kamienna Góra na lata 2008-2013

Projekt uchwały przedstawił Kierownik Wydziału Zamówień, Inwestycji i Funduszy Zewnętrznych 
Pan Dariusz Adamczyk – zał. Nr 6 do protokołu. Dodał, że załącznik do uchwały jest niezbędny 
do  ubiegania  się  o  środki  finansowe  w  ramach  Regionalnego  Programu  Operacyjnego 
Województwa Dolnośląskiego. Po zatwierdzeniu przez DUW w czerwcu br. planowany jest nabór 
wniosków, które po spełnieniu wymogów otrzymają dofinansowanie na realizację zadań. Pieniądze 
w ramach tego programu przyznawane są na miasta  w zależności od kategorii,  jaką jest  liczba 
mieszkańców (Kamienna Góra w kategorii od 20-40 tys. mieszkańców, co daje kwotę 1.400.000 
EURO).  Dzięki  uchwale  po  spełnieniu  przez  wnioski  wymogów  formalnych,  ale  już  bez 
startowania w konkursie gmina środki otrzyma.

Na salę obrad powrócił Wiceprzewodniczący Andrzej Mankiewicz.

W ramach Lokalnego Programu Rewitalizacji w Kamiennej Górze przewidziane są 4 inwestycje:
− budowa układu komunikacyjnego Starego Miasta,
− budowa boiska sportowego przy SP Nr 1,
− udostępnienie dla celów turystycznych kamiennogórskich podziemi,
− zagospodarowanie na cele turystyczne  Góry Parkowej.

Wiceprzewodniczący RM Andrzej Jasiński zwrócił uwagę, że w obszary wsparcia wpisana jest 
SP Nr 1, a SP Nr 2 nie,  w związku z czym skierował do BM prośbę,  aby w przyszłorocznym 
budżecie nie pominąć tej placówki.

BM odpowiedział, że SP Nr 1 jest ujęta, gdyż wpisuje się w program, ale o boisku przy SP Nr 2 
również pamiętają.

Nikt  nie  zadał  więcej  pytań,  w  związku  z  czym  Przewodnicząca  RM zarządziła  głosowanie.
W jego wyniku Rada Miejska w Kamiennej Górze jednogłośnie, tj. przy 18 głosach „za” podjęła 
Uchwałę Nr XXXIII/222/09 w sprawie zatwierdzenia Lokalnego Programu Rewitalizacji Gminy 
Miejskiej Kamienna Góra na lata 2008-2013.

Ad. 9.    Podjęcie uchwały w sprawie  upoważnienia Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy   
Społecznej w Kamiennej Górze do podejmowania działań wobec dłużników alimentacyjnych

Projekt uchwały przedstawił Sekretarz Miasta Pan Arkadiusz Wileński – zał. Nr 7 do protokołu.

Nikt z radnych nie wniósł  zapytań ani uwag do przedstawionego projektu uchwały,  w związku
z czym Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie.

Przewodnicząca RM stwierdziła,  iż  w wyniku  głosowania  Rada  Miejska  w Kamiennej  Górze 
jednogłośnie,  tj.  przy  18  głosach  „za”  podjęła Uchwałę  Nr  XXXIII/223/09 w  sprawie 
upoważnienia  Dyrektora  Miejskiego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  w  Kamiennej  Górze  do 
podejmowania działań wobec dłużników alimentacyjnych.

Ad. 10. Sprawy różne.

Radny Ryszard. Ostrowski zwrócił się do BM:
1. Propozycja, aby reaktywować akcję „posesja”, której celem było utrzymywanie porządku 



wokół własnych budynków.
2. Prośba  o  zorganizowanie  spotkania  z  przedstawicielami  Sądu  Rejonowego,  Prokuratury 

Rejonowej,  KPP  oraz  władz  lokalnych  dotyczącego  możliwości  zatrudnienia  osób 
posiadających sankcję prokuratorską lub sądową, nakazującą prace społecznie użyteczne.

3. Podziękowanie  za  podpisanie  pisma  skierowanego  do  Urzędu  Ochrony  Konkurencji
i Konsumentów w sprawie opłat za liczniki gazowe.

BM odpowiedział, że w swoich dokumentach posiada pismo Prezesa Sądu w sprawie zatrudnienia 
osób z wyrokami, które mówi o 100 skazanych osobach na terenie całej Gminy Kamienna Góra.
W  roku  ubiegłym  takie  wyroki  odpracowały  4  osoby.  Większe  rezultaty  wg  niego  przynosi 
współpraca  z  PUP,  który  deleguje  pracowników  w  ramach  prac  interwencyjnych.  Praktykę 
zatrudniania osób skazanych prowadzi również Szpital w Kamiennej Górze i tam jest to trochę 
większa liczba osób.

Radny Ryszard Ostrowski zapytał jak zwiększona liczba kamer na terenie miasta ma się do ich 
obsługi? Wyraził zdanie, że osoby, które obecnie monitorują miasto są laikami w temacie i nie są
w stanie wykryć sytuacji przestępczych. Zwrócił się z prośbą o wymuszenie od KPP profesjonalnej 
obsługi monitoringu, a mianowicie zatrudnienia na tych stanowiskach policjantów.

BM wyraził  oburzenie  publiczną  dyskusją  w  tym  temacie,  gdyż  takie  wystąpienia  mogą 
powodować odwrotne reakcje. Dodał, że obsługa monitoringu mieści się obok oficera dyżurnego, 
który  w każdym momencie  ma  do  niej  dostęp.  Nie  możemy wymagać  od  policji  zwiększania 
etatów, gdyż nie mają na to środków finansowych. Zatrudnianie policjantów-emerytów jest jakimś 
rozwiązaniem, ale trzeba się do niego dobrze przygotować.

Radny Ryszard Ostrowski zapytał,  dlaczego  środki  finansowe zawarte  w budżecie  miasta  na 
dofinansowanie  remontów  w  KPP (70  tys.  zł.)  zostały  przeznaczone  na  sam  plan  remontów
w wysokości 24 tys. zł.?

BM odpowiedział, że Policja ogłosiła przetarg we Wrocławiu i z niego wyszło ponad 24 tys. zł., 
czyli  można  powiedzieć,  że  różnicę  między  70  tys.  zaoszczędziliśmy.  Niemniej,  do  przelania 
pieniędzy jest jeszcze daleka droga, gdyż najpierw musi zostać podpisane porozumienie. W obliczu 
obecnej  sytuacji  gospodarczej  tak  naprawdę  jeszcze  nawet  nie  wiadomo,  czy  do  realizacji 
inwestycji w ogóle dojdzie.

Ad. 11. Zamknięcie   Sesji.  

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodnicząca  Rady zamknęła  XXXIII Sesję Rady Miejskiej
w Kamiennej Górze w dniu 25 lutego 2009 r.

Protokołowała:
Katarzyna Poręba-Plasło Przewodnicząca Rady
         /-/ Małgorzata Krzyszkowska


